
 OR.BR0002.6.15

P R O T O K Ó Ł  Nr VI/15
z sesji Rady Gminy Poraj 
w dniu 27 lutego 2015 roku 

Urząd Gminy w Poraju [UG], ul. Jasna 21
sala sesyjna nr 220 

czas trwania obrad: 1100 – 1405

Sesję Rady Gminy Poraj otworzyła i prowadziła p. Katarzyna KAŹMIERCZAK - 
Przewodnicząca Rady.

Porządek  obrad:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Ustalenie dziennego porządku obrad.
3. Przyjęcie Protokołów z sesji Rady Gminy Poraj Nr:

 IV/14 z dnia 19 grudnia 2014 roku,
 V/14 z nadzwyczajnej sesji w dniu 30 grudnia 2014 roku.

4. Sprawozdanie Wójta z realizacji zadań Gminy w okresie między sesjami.
5. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady z działalności międzysesyjnej.
6. Sprawozdanie Komisji Rady Gminy z działalności od ostatniej sesji:

6.1. Komisji Rewizyjnej,
6.2. Komisji ds. budżetu oraz gospodarki komunalnej i inwestycji,
6.3. Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych. 

7. Informacja z przebiegu akcji „zima” (stan dróg, ewentualne szkody spowodowane
zimą).

8. Informacja z wykonania inwestycji i remontów za 2014 rok.
9. Analiza  sytuacji  mieszkańców  objętych  opieką  Gminnego  Ośrodka  Pomocy

Społecznej w związku z zimą.
10. Projekty uchwał w sprawie:

10.1. zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Poraj zatwierdzonego Uchwałą Nr 248(XXXIV)2013 Rady
Gminy Poraj z dnia 21 marca 2013 roku,

10.2. miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Poraj w sołectwie Choroń,

10.3. miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Poraj w sołectwie Masłońskie,

10.4. miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Poraj w sołectwie Żarki Letnisko,

10.5. ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów w postępowaniu 
rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli, oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz publicznych 
innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez 
Gminę Poraj,

10.6. sposobu sprawiania pogrzebu,
10.7. wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Poraj do współpracy       

w ramach Regionalnych Inwestycji Terytorialnych Subregionu 
Północnego Województwa Śląskiego i zawarcie porozumienia 
pomiędzy Gminą Poraj a pozostałymi powiatami i gminami 



wchodzącymi w skład Subregionu Północnego Województwa 
Śląskiego,    

10.8. przyjęcia Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2015,

10.9. zmian w budżecie Gminy Poraj na 2015 rok, 
10.10. zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-2027,
10.11. zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę                

i zbiorowego odprowadzania ścieków na okres od dnia 1 kwietnia 
2015 r. do dnia 31 marca 2016 r..

11. Zapytania i wolne wnioski - odpowiedzi.
12. Sprawy organizacyjne.
13. Zamknięcie sesji.

P r z e b i e g    o b r a d:

Ad. 1  Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Przewodnicząca Rady p. K. Kaźmierczak:
1) otworzyła VI sesję Rady Gminy Poraj o godzinie 1100,
2) powitała przybyłych na sesję - lista obecności uczestników sesji Rady Gminy stanowi 

załącznik nr 1 do niniejszego protokółu,
3) stwierdziła quorum Rady Gminy pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji     

i uchwał – lista obecności Radnych to zał. nr 2. 

Ad. 2  Ustalenie dziennego porządku obrad.

Przewodnicząca nawiązała do porządku obrad - zał. nr 3 - przekazanego w ustawowym 
terminie wszystkim Radnym oraz Sołtysom. Poinformowała, że na wniosek Wójta do porządku 
sesji został wprowadzony projekt uchwał w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na okres od dnia 1 kwietnia 2015 r. do
dnia 31 marca 2016 r. – poprosiła radnych o dopisanie projektu w podpunkcie 10.11. sesji             
i skierowała zapytanie do radnych o uwagi do porządku dzisiejszej sesji:

1) radna p. Zdzisława Polak zgłosiła wniosek o wykreślenie z porządku w punkcie 10 
podpunktu 10.1. to jest projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Poraj zatwierdzonego Uchwałą Nr 
248(XXXIV)2013 Rady Gminy Poraj z dnia 21 marca 2013 roku, ponieważ Radni nie 
zostali zapoznani z wnioskami do projektu i na komisjach nie uzyskali wyczerpujących 
odpowiedzi na kierowane zapytania oraz wskazała na brak załączników do projektu 
uchwały;

2) Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Inwestycji i Pozyskiwania środków (Referat 
GK) p. Adam Zaczkowski stwierdził, że:

 analizowany projekt uchwały był szczegółowo omawiany na dwóch komisjach,
 radnym zostały udzielone dokładne wyjaśnienia i odpowiedzi,
 podjęcie uchwały jest konieczne, bo obowiązująca Nr 248 jest sprzeczna z obowiązującą 

ustawą Prawo wodne;
3) Radca prawny Urzędu Gminy p. Monika Stańczyk-Mroczko stwierdziła, że ustanowienie 

przez Radę Gminy zakazu wznoszenie obiektów budowlanych na terenach potencjalnego 
zagrożenia powodzią jest bezzasadne i w planie zostało wprowadzone omyłkowo. Gmina 
nie ponosi odpowiedzialności za błąd popełniony w Uchwale Nr 248(XXXIV)2013 
dotyczącej planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Poraj (mpzp). Zgodnie           
z obowiązującą ustawą Prawo wodne jedynie na obszarach szczególnego zagrożenia 
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powodzią zabrania się wykonywania robót oraz czynności utrudniających ochronę przed 
powodzią lub zwiększających zagrożenie powodziowe. Przeprowadzenie powyższej 

zmiany jest konieczne, ponieważ ustalenie wynikające obecnie z zapisu § 32 uchwały 
Rady Gminy nie znajduje uzasadnienia w ustawie Prawo wodne, jak i stanowi podstawę 
do wydania odmowy pozwolenia na budowę polegającą m.in. na przebudowie, 
nadbudowie, czy rozbudowie istniejących obiektów budowlanych.

Wniosek p. Radnej został odrzucony. Wynik głosowania: za – 1 głos, przeciwne – 10 głosów, 
wstrzymało się – 1 głos.

Radni Gminy Poraj uchwalili porządek VI sesji 13 głosami „za” przy 1 głosie „przeciwnym”  
i 1 „wstrzymującym się”.

Ad. 3 Przyjęcie protokołów z sesji Rady.
Na wniosek Przewodniczącej p. K. Kaźmierczak Radni Gminy Poraj w głosowaniu zatwierdzili 

treść Protokółu z sesji Nr:
3.1.       IV/14 z dnia 19 grudnia 2014 roku – 14 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”;
3.2.       V/14 z nadzwyczajnej sesji w dniu 30 grudnia 2014 roku. Wynik głosowania: za - 14 

radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 1 radny.

Ad.  4  Sprawozdanie  Wójta  z  realizacji  zadań  Gminy  w  okresie  między
sesjami.

Z uwagi na absencję wójta p. Łukasza Stachery Przewodnicząca Rady udzieliła głosu 
Sekretarz Gminy p. Marii Gurbała, która odczytała pisemne informacje międzysesyjne:

1) Referatów:
1.1. Gospodarki Komunalnej, Inwestycji i Pozyskiwania środków - stanowią załączniki nr 4 

i 5 do niniejszego protokółu,
1.2. Komunikacji Społecznej, Informatyki i Promocji – zał. 6,

1.3. Organizacyjny i Spraw Obywatelskich – zał. nr 7;
2) Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Poraju – jak w załączniku nr 8 do niniejszego 

protokółu.

Ad. 5  Sprawozdanie Przewodniczącej Rady z działalności międzysesyjnej.
Pani K. Kaźmierczak odczytała dokument zatytułowany „Informacja z działalności 

międzysesyjnej Przewodniczącej Rady Gminy Poraj za okres od 19 grudnia 2014 do 27 lutego 
2015 roku” - stanowi załącznik nr 9 do protokółu.

Ad. 6  Sprawozdanie Komisji Rady Gminy z działalności od ostatniej sesji:
W oparciu o uchwalony porządek sesji Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak udzieliła głosu:

6.1. Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej (KR) p. Andrzejowi Ludwikowskiemu, który 
poinformował o tematyce posiedzeń KR w miesiącu styczniu i lutym 2015 roku.

Radna p. Z. Polak pytała o wyniki kontroli w UG, a dokładnie przeprowadzoną w roku 2014 
kontrolę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach oraz o ulgi podatkowe w roku ubiegłym - 
czy takie były – Przewodniczący Komisji wyjaśnił, że Komisja oczekuje na protokół RIO, bo Izba 
ma 60 dni na jego przekazanie do Urzędu, natomiast w sprawie dłużników budżetu Gminy odwołał
p. Radną do protokółu z lutowego posiedzenia Komisji;

6.2. p. Sylwestrowi Sawickiemu - Przewodniczący Komisji ds. budżetu oraz gospodarki 
komunalnej i inwestycji odczytał informację o pracy Komisji w miesiącu styczniu          
i lutym bieżącego roku – jak w zał. nr 10 do protokółu;

6.3. Przewodniczącej Komisji do spraw oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych        
p. Jolancie Kozak – odczytała informację tj. załącznik nr 11 do protokółu sesyjnego.
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Ad. 7  Informacja z przebiegu akcji „zima” (stan dróg, ewentualne szkody 
spowodowane zimą).

Uwagę do „Informacji o przebiegu akcji zimowej na terenie Gminy Poraj w 2014/2015 
roku” tj. załącznika nr 12 do protokołu, wniosła p. Z. Polak i stwierdziła, że nie było odpowiedniego
posypywania centrum Żarek Letniska (ŻL), nie było piasku, dlatego pracownik do prac 
porządkowych w ŻL nie mógł posypywać przy śliskości.
Radny p. A. Ludwikowski zaapelował by przy kolejnej akcji zimowej poprzez ogłoszenia                 
w sołectwach poinformować mieszkańców i wspólnoty mieszkaniowe o obowiązkach wynikających
z przepisów a na przykład o obowiązku odśnieżania przed swoją posesją i apelował aby zacząć 
od siebie. 
Radny p. Krzysztof Szustak przypomniał, że na ul. Zielonej były nieodśnieżone odcinki chodników,
o co monitował w tamtym czasie.
Natomiast radna p. Teresa Ociepka monitowała o jak najszybszą naprawę dróg po zimie                
i wskazała na fatalny stan dróg gruntowych w Kuźnicy Starej i Jastrzębiu.
Kierownik p. A. Zaczkowski uzależnił termin rozpoczęcia naprawy dróg po zimie od warunków 
pogodowych, ale zapewnił o realizacji.

Ad. 8  Informacja z wykonania inwestycji i remontów za 2014 rok.
Materiał zatytułowany „Realizacja zadań inwestycyjnych w 2014 roku” to załącznik nr 13 

do protokółu.
Pani Z. Polak poinformowała, że dokument opracowany został zbiorowo i na komisjach prosiła by 
podać zadania miejscowościami a to, co otrzymała zmienione tylko w jednym punkcie jej nie 
satysfakcjonuje. Wnioskowała o podanie szczegółów np.: ile naprawiono dróg w ŻL, ile lamp 
zamontowano, ile i za jaką kwotę wykonano inwestycji.
Kierownik Referatu GK oświadczył, że nie jest to możliwe, bo część przetargów była łączona 
zadaniowo, a po zakończeniu inwestycji nie można wymagać od firmy dodatkowych wyliczeń. 
Podkreślił zgodność zamówienia publicznego z ofertą na wykonanie całości robót na przykład 
związanych z zagospodarowaniem terenu czy dobudową lamp i punktów oświetlenia ulicznego.

Ad.  9  Analiza  sytuacji  mieszkańców  objętych  opieką  Gminnego  Ośrodka
Pomocy Społecznej w związku z zimą.

Załącznik nr 14 do niniejszego protokółu stanowi informacja pisemna Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Poraju (GOPS). Z uwagi na absencję Kierownika GOPS na sesji 
szczegółowe zapytania będą udzielone na posiedzeniu najbliższej merytorycznej Komisji.

Ad. 10 Projekty uchwał.
Zapisane w porządku dziennym obrad projekty uchwał czytał kolejno Wiceprzewodniczący

Rady p. Andrzej Pawłowski – akta Biura Rady OR.BR.0006.

Rada Gminy Poraj podjęła Uchwały:

1) Nr 19(VI)15 w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Poraj zatwierdzonego Uchwałą Nr 248(XXXIV)2013 
Rady Gminy Poraj z dnia 21 marca 2013 roku – stanowi załączniku nr 15 do protokół.

Wynik głosowania: za - 12 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się od głosu – 2 radnych.
W dyskusji głos zabrali:

 radna p. Z. Polak zaapelowała ponownie, aby nie dokonywać zmiany uchwały Nr 248 bo 
na czas jej zatwierdzenia informowano radnych, że wszystko jest w porządku a teraz 
mówi się o błędach. Postulowała o obecność projektanta, który popełnił błąd w uchwale    
i jej zdaniem powinien pokryć koszty z tym związane oraz o ponowną analizę dokumentu 
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na komisjach również z uwagi na brak załączników. Przypomniała też o innym błędzie 
projektanta mpzp w Poraju na ul. Nadrzecznej tj. zmianą zabudowy przemysłowej na 

mieszkaniową, który skutkował wypłaconym odszkodowaniem przez Gminę i uniemożliwił 
prowadzenie działalności gospodarczej. Podkreśliła, że teraz dopuszcza się możliwość 
zabudowy na terenach zalewowych. Żądała zapisania w protokole sesyjnym jej 
odrębnego stanowiska przy głosowaniu oraz że jest przeciwna zmianie uchwały Nr 248;

 Kierownik Referatu GK p. A. Zaczkowski zwrócił uwagę na sprzeczność Uchwały Rady 
Gminy z ustawą Prawo wodne i wyjaśniał, że należy rozróżnić dwa rodzaje zagrożenia 
powodziowego na terenie naszej Gminy tj.:
 zagrożenie szczególne gdzie w sprawie wypowiada się Regionalny Zarząd 

Gospodarki Wodnej w Poznaniu,
 zagrożenie potencjalne, które nadal będzie funkcjonowało na terenie Gminy Poraj       

i wydawane będą stosowne dokumenty w tym zakresie;
 radca prawny stwierdziła, że teren Gminy w 80% stanowią tereny przyzalewowe.

Po uzyskaniu zgody Przewodniczącej Rady dalszą część obrad opuściła radna p. J. Kozak;

2) Nr 20(VI)15 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Poraj w sołectwie Choroń – zał. nr 16.

Wynik głosowania: za - 10 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się od głosu – 2 radnych.
Z uwagi na bardzo obszerną treść projektu uchwały na wniosek Przewodniczącej                    

p. K. Kaźmierczak Radni w drodze aklamacji dopuścili odczytanie § 1 ust. 1 i ostatniego 
przedmiotowego projektu uchwały;

3) Nr 21(VI)15 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Poraj w sołectwie Masłońskie – zał. nr 17.

Wynik głosowania: za - 10 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się od głosu – 2 radnych.
Z uwagi na bardzo obszerną treść projektu uchwały na wniosek Przewodniczącej p. K. 

Kaźmierczak radni w drodze aklamacji dopuścili odczytanie § 1 ust. 1 i ostatniego projektu 
uchwały.
Radna p. Katarzyna Rzepka przypomniała sprawę słupa w drodze, co zgłosiła na merytorycznej 
Komisji a Kierownik p. A. Zaczkowski poinformował, że jest to droga Lasów Państwowych, lecz 
sprawę rozezna i poinformuje p. Radną na komisji;

4) Nr 22(VI)15 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Poraj w sołectwie Żarki Letnisko - zał. nr 18.

Wynik głosowania: za - 10 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się od głosu – 2 radnych;

5) Nr 23(VI)15 w sprawie ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów 
w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli, oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz publicznych innych 
form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Poraj - zał. nr 19.

Wynik głosowania: za - 10 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się od głosu – 2 radnych;

6) Nr 24(VI)15 w sprawie sposobu sprawiania pogrzebu - zał. nr 20.
Wynik głosowania: za - 14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0 radnych.
Radna p. Z. Polak wskazała na absencję p. Kierownik GOPS-u na sesji oraz komisji                       
i determinowała do obowiązkowej obecności pracowników merytorycznych na komisjach.
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że pracownicy pracują w określonych godzinach             
i zaapelowała do Przewodniczących Komisji Rady by na posiedzeniach merytorycznych komisji     
w pierwszej kolejności omawiać i wyjaśniać opracowane projekty uchwał.
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Radny p. A. Ludwikowski pytał o statystykę do tematu, na co p. Sekretarz odpowiedziała, że  jest 
to zjawisko sporadyczne i tak w roku ubiegłym w sołectwie Masłońskie miał miejsce przypadek 
pochówku cudzoziemki przez GOPS;

7) Nr 25(VI)15 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Poraj do 
współpracy w ramach Regionalnych Inwestycji Terytorialnych Subregionu 
Północnego Województwa Śląskiego i zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą 
Poraj a pozostałymi powiatami i gminami wchodzącymi w skład Subregionu 
Północnego Województwa Śląskiego - zał. nr 21.

Wynik głosowania: za - 14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0 radnych;

8)  Nr 26(VI)15 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2015 - zał. nr 22.

Wynik głosowania: za - 14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0 radnych.
Do sprzedaży kontrolowanej nawiązała radna p. Z. Polak i wnioskowała o ponowne 
przeprowadzenia akcji, ale p. Sekretarz wyjaśniła, że sprawozdanie GKRPA będzie tematem 
obrad w kolejnym miesiącu a pracownik odniesie się do tematu na posiedzeniu merytorycznej 
komisji.
Radna p. Elżbieta Sitek poruszyła problem rodzin patologicznych i pijącej młodzieży. Natomiast  
radna p. Teresa Ociepka wnioskowała by GOPS organizował pomoc by organizowano ją w formie 
rzeczowej a nie finansowej.
Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak poinformowała o działalności zespołu interdyscyplinarnego,     
w którym między innymi uczestniczy przedstawiciel policji i poprosiła o zgłoszenie tych spraw 
również do Kierownika GOPS-u;

9) Nr 27(VI)15 w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2015 rok - zał. nr 
23. 

Wynik głosowania: za - 14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0 radnych;

10) Nr 28(VI)15 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2015-2027 - zał. nr 24.

Wynik głosowania: za - 14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0 radnych;

11) Nr 29(VI)15 zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę                 
i zbiorowego odprowadzania ścieków na okres od dnia 1 kwietnia 2015 r. do dnia
31 marca 2016 r. - zał. nr 25.

Wynik głosowania: za - 10 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się od głosu – 2 radnych.
Z uwagi na: brak kalkulacji cen, wskaźników strat wody, obowiązującą jeszcze w tym zakresie 
uchwałę, brak odpowiedzi na temat strat wody radna p. Z. Polak wnioskowała o przeniesienie 
projektu do ponownej analizy na komisję budżetową i stwierdziła, że jest przeciwna dopłatom do 
cen ze strony Gminy. 
Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak oświadczyła, że Prezes brał udział w posiedzenia komisji         
i udzielał odpowiedzi również w liczbach. 
Następnie oddała głos radczyni, która poinformowała:

 obwiązują terminy ustawowe i liczy się 70 dni od daty złożenia wniosku przez Spółkę        
w stosunku do obowiązującej Uchwały Rady w tym zakresie,

 jeżeli Rada nie podejmie uchwały w tym zakresie wówczas Wójt podejmie decyzję            
w sprawie cen i poda do publicznej wiadomości mieszkańcom,

 kalkulacja cen i stawek opłat za wodę i odprowadzanie ścieków znajduje się w załączniku 
do analizowanego projektu uchwały,

 sprawa dopłat będzie regulowana odrębną uchwałą w miesiącu marcu i należy do 
wyłącznej kompetencji Rady.
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Ad. 11 Zapytania i wolne wnioski - odpowiedzi.
Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak udzielała głosu Radnym w kolejności: 

1) p. Z. Polak:
 wyraziła zadowolenie z powodu odstąpienia Wójta od zmiany przeznaczenia 

działki 243 w mpzp w sołectwie ŻL,
 apelowała o jak najszybszą realizację inwestycji kanalizacji i zmianę terminu  

zakończenia I etapu jeszcze na ten rok oraz o rozpoczęcie II etapu budowy          
w roku bieżącym,

 poruszyła kwestie płacenia ZUS-ów (składka zdrowotna i fundusz pracy)              
z zapytaniem o pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w tej sprawie do szkół 
oraz pytała czy nauczycielom zostało wypłacone dodatkowe wynagrodzenie tzw. 
wyrównania;

 postulowała by sesje Rady nie były w terminach sesji w powiecie, aby umożliwić 
uczestniczenie w obradach – Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak stwierdziła, że 
od lat terminy sesji Rady są wcześniej ustalane i nie ma wpływu na terminy sesji 
w Powiecie; 

 stwierdziła, że nie było ogłoszeń o naszej sesji w ŻL i zapytała czy protokóły        
z sesji i komisji są zamieszczane w BIP-ie – p. K. Kaźmierczak odpowiedziała, że
są. Natomiast ogłoszenia o sesji rozwieszają na tablicach ogłoszeń Sołtysi;

 pytała o wykonanie oświetlenia ulicznego na ul. Wierzbowej i Księżycowej            
w sołectwie;

2) w nawiązaniu do wypowiedzi Radnej p. A. Ludwikowski zapytał czy realizowane jest 
rozeznanie w sprawie chętnych do podłączenia do kanalizacji sanitarnej w ŻL i apelował   
o działania, a p. Z. Polak stwierdziła, że w ŻL nie ma jeszcze kanalizacji i należy pilnować 
mieszkańców sołectw, którzy jeszcze nie podłączyli się do istniejących sieci;

3) radny p. Edward Mizera zapytał czy dzieje się coś w sprawie uzgodnienia z Gminą 
Olsztyn o realizacji drogi pomiędzy cmentarzem w Choroniu a Olsztynem?;

4) radny p. K. Szustak podziękował w imieniu mieszkańców i własnym za zakupienie 
urządzenia do badań urologicznych do Ośrodka Zdrowia w Poraju i prosił o jego 
uruchomienie;

5) radna p. E. Sitek zapytała czy planowane jest odwodnienie ulic na tzw. osiedlu 
kosmodrom oraz o możliwość ustawienia beczek lub koszy na śmieci ze względu na 
śmietnisko przy zalewie;

6) radna p. Katarzyna Rzepka zapytała czy do końca marca zostanie wykonane oświetlenie 
ul. Sportowej w Masłońskim. Wnioskowała o oświetlenie na ul. Letniskowej i o 
utwardzenie drogi za torami bo są ogromne dziury;

7) sołtys p. Jan Podsiadlik zwrócił uwagę na ciągły problem z odwodnieniem;
8) mieszkaniec z Poraja p. Popielak zaproponował utworzenie izby pamięci w starym 

budynku stacji PKP w Poraju, optował by zachęcić młodzież poprzez zorganizowanie 
konkursu. Zwrócił się z prośbą o umożliwienie przejęcia budynku na majątek Gminy;

9) mieszkaniec Poraja p. Lach poruszył sprawy: udziału Gminy w programie zabezpieczenia 
powodziowego dorzecza Warty; opracowania harmonogramu odśnieżania dla każdego 
sołectwa i decydentów w prowadzeniu akcji zimowej; efektywności budowy sieci 
kanalizacyjnej w terenie z uwagi na gęstość zabudowy;
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10) p. Herman mieszkaniec Kuźnicy Starej w swojej wypowiedzi poruszył sprawy: drogi           
i oświetlenia drogi „do Liszczyka”, brak inwestycji w sołectwie ze wskazaniem w Kurierze 

Porajskim na realizowane w pozostałych miejscowościach Gminy za poprzedniej kadencji,
odwodnienia, nie dostosowany do potrzeb mpzp Kuźnicy Starej z uwagi na studnie, 
zakłócania ciszy nocnej przez bar Heksa pomimo zgłoszeń i interwencji policji.

Odpowiedzi udzielili:
1) Kierownik Referatu GK:

 budowa sieci kanalizacyjnej w ŻL jest najtrudniejszym zadaniem z uwagi na 
rozproszoną zabudowę już na etapie planowania, na realizację zadania 
wstępnie mamy 3 mln zł, deklaracje mieszkańców mają się nijak do przystąpienia 
do kanalizacji, bo ludzie się wycofują – przyłącza kanalizacyjne będą realizowane 
zgodnie z opracowaną dokumentacją;

 pierwszy etap naprawy dróg po zimie rozpocznie się w marcu, to samo z 
oświetleniem, jak co roku w miarę możliwości finansowych będzie kontynuowane 
a harmonogram prac jest dostępny u Inspektora p. Pawła Przystalskiego;

 zostały ustawione kontenery przy zalewie, lecz były momentalnie zapełniane, co 
generowało bardzo duże koszty. Tereny przyległe do zbiornika wodnego w Poraju
są w zarządzie i utrzymaniu Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w 
Poznaniu, natomiast tereny leśne przylegające do zbiornika wodnego są w 
zarządzie i utrzymaniu Lasów Państwowych i  Instytucje te realizują własny 
program utrzymania  czystości na tych terenach;

 sukcesywnie realizowane jest odwodnienie w Gminie poprzez udrażnianie, 
pogłębianie i czyszczenie rowów;

 akcję odśnieżania realizują 3 firmy a do współpracy z nimi został  wyznaczony
p. P. Przystalski, który daje sygnał do wyjazdu na podstawie zgłoszeń;

 Gmina uczestniczy  w spotkaniach  dotyczących  zabezpieczenia  powodziowego
rz. Warty;

 zostało zawarte porozumienie pomiędzy Gminą Olsztyn i Gminą Poraj w sprawie 
wspólnego działania zmierzającego do połączenia drogą międzygminną 
miejscowości Biskupice z miejscowością Choroń. Gminy realizują przedmiotową 
inwestycję w zakresie dot. jej obszaru;

2) Sekretarz Gminy poinformowała, że sprzedaż kontrolowana przeprowadzana była             
w formie kampanii, podczas której osoba pełnoletnia podająca się za osobą niepełnoletnią
kupowała alkohol. W przypadku sprzedaży alkoholu sprzedawca był informowany o tym 
fakcie i przeszkolony.

Na zakończenie tego punktu Przewodnicząca Rady Gminy zachęciła zebranych do uczestnictwa  
w zebraniach wiejskich gdzie również będą udzielane odpowiedzi na kierowane dzisiaj zapytania.

Ad. 12 Sprawy organizacyjne.
Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak poinformowała o terminach zebrań wiejskich po 

zakończeniu których pod koniec marca będą posiedzenia Rady.

Ad. 13 Zamknięcie sesji.
W związku z wyczerpaniem porządku dziennego obrad Przewodnicząca p. K. 

Kaźmierczak zamknęła VI sesję Rady Gminy Poraj.
Protokolant:

INSPEKTOR

   Maria Kita       Przewodnicząca
               Rady   Gminy   Poraj
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                           Katarzyna Kaźmierczak
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